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Влада Републике Српске донијела је Одлуку о покретању поступка додјеле концесије  за ек-
сплоатацију угља на лежишту Бистрица код Приједора. Овај поступак  покренут је на основу 
иницијативе привредног друштва „Дрво експорт“ из Теслића. Мјештани Бистрице кажу да 
су огорчени због ове одлуке и да ће изаћи на протест. Подсјећају да мјесецима упозоравају 
да се радови у њиховом мјесту изводе без одговарајуће документације.  Радови на локали-
тету који је планиран за рудник угља у Бистрици трају иако је Скупштина града Приједора 
усвојила закључак којим тражи привремено заустављање припремних радњи и експлоата-
ције док се не достави сва релевантна документација која се тиче добијања концесије.

машине и радници и даље

"Козарски вјесник" у Бистрици:

Kontakt telefon: 052/490-126    
E-mail: laboratorija@spamljecanica.com

на спорној локацији угља

Обиљежена 81 година
од Битке на Козари

СРПСКИ НАРОД СЕ КРОЗ ИСТОРИЈУ 
УВИЈЕК БОРИО ЗА СЛОБОДУ

ИНТЕРВЈУ: 
Драган Милојица
ПРИОРИТЕТ 
БОРБА ПРОТИВ 
ОРГАНИЗОВАНИХ 
КРИМИНАЛНИХ 
ГРУПА

СРЦE ПAMTИ 
И ПИШE 

РOMAНE И 
ИСTOРИJУ

У Приjeдoру прoмoвисaн рoмaн 
"Српскo срцe Joхaнoвo" 

Вeсeлинa Џeлeтoвићa

Нeлoгичнoсти у фoрмирaњу циjeнa

БРAШНO БРAШНO 
JEФTИНИJE, JEФTИНИJE, 
ПEКAРСКИ ПEКAРСКИ 
ПРOИЗВOДИ НИСУПРOИЗВOДИ НИСУ

ДАЊУ НА ПУТУ, ДАЊУ НА ПУТУ, 
НОЋУ У ШАТОРУ,НОЋУ У ШАТОРУ,
МЈЕШТАНИ  СПРЕМНИ МЈЕШТАНИ  СПРЕМНИ 
БЛОКИРАТИ И БЛОКИРАТИ И 
МАГИСТРАЛНИ ПУТМАГИСТРАЛНИ ПУТ
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КОМЕНТАР

Пoсљeдњих 
м j e с e ц и 
бaвим сe 
з a л у д н и м 
пoслoм. Tрa-
жим jaвну 
риjeч ин-
тeлeктуaлнe 
eлитe, трa-
жим им стaв, 
п р e в р ћ e м 

кaмeњe дa им сe jaвнo из-
гoвoрeнa риjeч  ниje сaкрилa 
испoд, вирим у зeчиje и мишиje 
рупe дa je тaмo нeмa. Дa je нису 
зaбoрaвили. Риjeчи нeмa, a ин-
тeлeктуaлнa  jaвнoст,нa грaмe 
мjeрeнa, нeштo ми сe слaбo 
изjaшњaвa. Нe миjeшa сe, ни у 
штa ,oсим у сигурaн, пoнajбoљe 
трaвнaт тeрeн. Дa при пaду нe 
зaбoли. И дoк пoлитичaри при-
чajу, вaљдa им je тo и пoсao 
зa кojи су плaћeни, дoк рaз-
мjeњуjу свaкo свoje aргумeнтe, 
дoк су jeдни зa, a други прoтив, 
o зeмљи, чини ми сe  вjeчитoг 
кaндидaтскoг стaтусa и упит-
нoг сувeрeнтитeтa, причajу сви 
oсим интeлeктуaлнe jaвнoсти. 
Oнa упoрнo и гoдинaмa ћути, 
мaдa je приликa дa нeштo кaжу 
мнoгo, мнoгo вишe нeгo икaд.  
Oд пoтeзa њeмaчкoг  грaђaнинa 
Шмитa, нoвих прaвилa Устaв-
нoг судa БиХ, прeкo  рудникa у и 
oкo Приjeдoрa, дo пoтрoшaчкe 
кoрпe кoja je дaвнo прeмaшилa 
мjeсeчну грaницу oд 2. 500 КM. 
O здрaвству дa нe гoвoримo.  
Зaлуд им oчeкивaњe дa o тoм 
причa мoja брaншa, jeр и oнa 
oдaвнo ћути, умoрнa oд кли-
ширaнe фрaзe дa je „сeдмa 
силa“, пa тим слиjeдoм вишe 
нe вриjeди ни oнa дaвнo пoз-
нaтa дa je нajлaкшe „нoвинaр-
ским глoгињe млaтити“. Jeр гa 
кoд  вeћинe углaвнoм  и нeмa. 
Зaтo су нaм у oвo вриjeмe 
пoстa кaфaнe пунe, a oни кojи 
ћутe вaни и нa мjeстимa гдje 
би трeбaлo гoвoрити и нajглaс-
ниjи. Зajeднo сa „шeтaчимa“ 
сa рaзнoрaзних друштвeних 
мрeжa (мрзим oвaј изрaз, aли 
бoљи нисaм нaшлa), бистрe  
буквaлнo свe. Aли нe имeнуjу, 
oпaснo je и штeтнo пo пoс,o и 
здрaвљe. Eпилoг aфeрe с тим 
нeким зaнимљивим, читaj 
кривoтвoрeним  диплoмaмa, 
нигдje нe видjeх. Нeмa, пojeлa 
мaцa, нeкoликo мjeсeци нaкoн 
спeктaкулaрнoг хaпшeњa 
oсумњичeних зa лaжнe ди-
плoмe ни трaгa o дeтaљимa 
истрaгe. Пa тoм лoгикoм вaљa 
рaзмoтрити и пojaм дaнaшњe 
интeлeктуaлнe jaвнoсти и 
oним кojи су сe зaбунoм свр-
стaли у њу oпрoстити нeмaњe 
стaвa. Jeр, aкo нису диo нeчeг, 
нeмaш их рaштa ни прoзивaти. 
Укрaткo мнoгo штa сe прoмиje-
нилo oд трeнуткa дoк сaм ja 
пo  бeoгрaдскoм Вoждoвцу 
рoђeнoг oцa убjeђивaлa дa ми 
je ту нeгдje фaкултeт. Ja сaм 
свoj нa крajу нaшлa, нeки други 
нису.  Зa свe имa врeмeнa, пa и 
тo дa гa прoнaђу и прoгoвoрe. 
Или нису, jeр примjeдби ниje 
билo. 

ПРEВEНTИВНO 
ЋУTAЊE 

ИНTEЛEКTУAЛНE 
JAВНOСTИ

Мира Згоњанин

СРПСКИ НАРОД СЕ КРОЗ ИСТОРИЈУ 
УВИЈЕК БОРИО ЗА СЛОБОДУ

Текст:  Б. Дакић 

Кристијан Шмит није легал-
но изабран и не можемо 
га прихватити као високог 
представника, истакао је 
Слободан Јавор, градона-

челник Приједора. Самим 
тим, каже, не можемо при-
хватити ни његове намет-

нуте одлуке.
“Усмјерене су  ка уруша-
вању Републике Српске и 
супротне су Дејтонском 
споразуму. Овакве одлуке 
могу одговарати само по-
литичком Сарајеву и опо-

зиционим партијама у Ре-
публици Српској, а њихов 
интерес није Република 

Српска и то је свима јасно”, 
додао је Јавор.
Милорад Додик поновио 
је да Република Српска не 
признаје Кристијана Шми-
та, јер га није потврдио 
Савјет безбједности Ује-
дињех нација. Рекао је и 
да Српска озбиљно разма-
тра могућност да га тужи у 
Њемачкој за лажно пред-
стављање. Каже и да му је 
висока плата једини мотив 

за рад у БиХ.
“Двадесет четири хиљаде 
евра, плус не плаћа порезе, 
јер као ради у зони несигур-
ности. Има право одласка у 
своју матичну земљу, који 
му све плаћају, а не плаћа 
порезе ни у својој матичној 
земљи. Тако да је 24.000 
евра мјесечно заиста нешто 
што може да буде мотив да 
од себе правите будалу”, 
каже Додик.

ШМИТА НЕ ПРИЗНАЈУ У РЕПУБЛИЦИ СРПСКОЈ

Јавор: Шмит је нелегално изабран

Додик: Република Српска не признаје Шмита

На Мраковици је обиљежена 81 година од Битке на Козари, током које је 
убијено око 40.000 цивила, а 68.000 је одведено у логоре. Међу њима је било 
више од 23.000 дјеце.

Обиљежена 81 година
од Битке на Козари
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Текст:  Бранка Дакић 

Један од њих био је и Јован 
Узур, тада петогодишњи дје-
чак. Преживио је спаљивање 
у Јасеновцу. Страхоте које је 
доживо, каже, никада неће 
заборавити.
“Све знам, иако сам имао пет 
година. Једне ноћи усташа 
ме дигао из сабирног логора 
Стара Градишка, узео ме за 
руку и рекао да идем на по-
сљедњу вожњу. Довукао ме 
до аутобуса и бацио у ауто-
бус, страшно је било”, испри-
чао је Узур.
Српски народ се кроз исто-
рију увијек борио за слободу. 
Козара је симбол те слободе, 

али и страдања, поручено је 
са Мраковице. Усташе нису 
бирале средства за мучење 
и убијање Срба током Другог 
свјетског рата и зато историју 
никада не смијемо заборави-
ти, али ни дозволити да нам 
се понови.
“Велике битке вођене су на 
овим подручјима, исказано 
је јунаштво кроз много ак-
ција. Осамдесет једну годину 
након тога ми и даље бијемо 
исте битке. Увијек се бори-
мо за слободу, спас српског 
народа и спас Републике Ср-
пске”, рекао је Данијел Егић, 
министар рада и борачко-ин-
валидске заштите Републике 
Српске.

Козара је мјесто са којег ши-
римо истину о страдању срп-
ског народа, али и мјесто гдје 
смо се завјетовали нашим 
народима да ћемо чувати 
Републику Српску и Србију, 
истакао је предсједник Ср-
пске, Милорад Додик.
“Козара је светионик, одавде 
се свјетлост шири на све ср-
пске просторе. Ово је Козара 
на којој се голорук народ бо-
рио против машинерије која 
је хтјела да га уништи. Зато 
је народ сматрао да је час-
није и поштеније да погине 
у борби за слободу, него да 
буде убијен у логорима. Ми 
славимо чињеницу да смо 
преживјели. Тешко је говори-
ти о побједи у којој је неста-
ло пола народа, али то што 
се окупљамо овдје доказ је 
да они нису побиједили, јер 
нису побили све наше претке 
и нису успјели у својој намје-
ри да нестанемо са ових про-
стора”, додао је он.
Срби морају чувати своју зе-
мљу и бити јединствени у 
томе, поручио је Миле Кара-
новић, државни секретар у 
Министарству за рад, запо-
шљавање, борачка и социјал-
на питања Србије. То, каже 
он, дугујемо и онима који су 
животе дали за слободу.
“Битка на Козари је била из-
узетно изазовна и тешка, не-
пријатељ је био надмоћан 
по бројности и наоружању, 
али српски војници и цивил-
но становништво нису по-

клекли. Њихова храброст и 
заједништво представљају 
пример који нас надахњује 

да чувамо вредности за које 
су се они борили”, додао је 
Карановић.  

ПРЕКО 23.000 ДЈЕЦЕ 
ОДВЕДЕНО У ЛОГОРЕ

Партизанске јединице су у ноћи 3. на 4. јули 
1942. године, након интензивне битке, про-
биле обруч код брда Патрија између Прије-
дора и Козарске Дубице. 
Из непријатељског обруча успјело се проби-
ти око 800 бораца и 10.000 цивила, док је за-
робљено 68.600 српских цивила, међу који-
ма више од 23.000 дјеце који су одведени у 
логоре Јасеновац и Стару Градишку.

Узур: Преживио сам страхоте

Текст:  З. Совиљ 

У oквиру "Приjeдoрскoг љeтa 2023", 
Нaрoднa библиoтeкa „Ћирилo и 
Meтoдиje“ oргaнизoвaлa je прoмo-
циjу рoмaнa „Српскo срцe Јoхaнoвo,“ 
Вeсeлинa Џeлeтoвићa. Aутoр исти-
чe дa je рoмaн нaстao нa oснoву 
истинитoг дoгaђaja и дa je oсjeћao  
нeoбjaшниву пoтрeбу и oбaвeзу дa 
писaњeм шири истину o тргoвини 
oргaнимa кoсoвских Србa. Џeлeтo-
вић истичe дa сe „чeрeчeњe Србa 
нa Кoсoву и Meтoхиjи oдвиja прeд 
oчимa мeђунaрoднe зajeдницe, кoja 
o тoмe ћути и кoja je нa тaj нaчин сaу-
чeсник стрaшнoг злoчинa“. Oн тaкoђe 
истичe дa je српски нaрoд „бaхaтo 
зaбoрaвaн“ и дa збoг пoгрeш-
них и прoмaшeних идeaлa чeстo 
сaм зaкoпaвa истину o влaститoм 
стрaдaњу. 
С oбзирoм дa je рoмaн „Српскo срцe 
Joхaнoвo“ прeвeдeн нa двaнaeст je-
зикa, aутoр je увjeрeн дa je тo дoбaр 
пут дa сe истинa o кoсoвским ср-
пским стрaдaлaницимa чуje у свиjeту. 
Џeлeтoвић истичe дa ћe истинa joш 

дaљe стићи кaдa ускoрo хoливудскa 
eкипa oскaрoвaцa сними филм пo 
мoтивимa рoмaнa. 
„To je jeднa зaистa трaгичнa  и исти-
нитa причa o стрaдaњу Србa нa 

Кoсмeту. To je причa o тoмe дa срцe 
пaмти кaдa je риjeч o трaнсплaтa-
циjи. To je jeднa стрaхoвитo пoтрeс-
нa причa упрaвo o живoту Србa нa 
Кoсoву, кojу нaм je дoчaрao Вeсe-

лин Џeлeтoвић, кojи je oвoм књигoм  
oсвojиo брojнa признaњa“, истaклa je 
нa прoмoциjи Гoрдaнa Виулa, дирeк-
тoр Нaрoднe библиoтeкe „Ћирилo и 
Meтoдиje“

Нaрoднa библиoтeкa "Ћирилo и Meтoдиje" oргaнизoвaлa прoмoциjу рoмaнa 
"Српскo срцe Joхaнoвo" Вeсeлинa Џeлeтoвићa

ПOTРEСНO СВJEДOЧAНСTВO O TРГOВИНИ 
OРГAНИMA КOСOВСКИХ СРБA

Са полагања вијенаца
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Припремила:Деборах Совиљ

• Организоване криминалне 
групе не презају ни од чега, 
па ни од убиства полицајаца. 
То је, нажалост, био случај у 
Приједору. Како смањити 
ризик и унаприједити рад 
полиције?
- Убиство начелника Раден-
ка Башића имало је значајан 
утицај на цјелокупну безбјед-
ност на подручју Полицијске 
управе Приједор. Међутим, 
припадници Министарства 
унутрашњих послова су у ре-
лативно кратком року прона-
шли и лишили слободе лица 
која се доводе у везу са ор-
ганизовањем и извршењем 
овог кривичног дјела. То је 
показатељ да је полиција Ре-
публике Српске и Полицијска 
управа Приједор спремна 
да се носи са свим безбјед-
носним изазовима када је у 
питању безбједност грађана 
и имовине. Никад се у При-
једору не смије десити оно 
што се десило тог марта. Сва 
активност се мора усмјерити 
на борбу против организова-
них криминалних група, што 
је мој приоритетан циљ од 
када сам ступио на дужност 
начелника Полицијске упра-
ве. Предуслов за професио-
нално извршавање задатака 
и унапређење рада полиције 
јесте едукација полицијског 
кадра, која уз адекватну про-
цјену безбједносне ситуације 
и познавање законских про-
писа, даје професионалност 
и спремност за извршавање 
задатака у свим  ризичним 
ситуацијама. 
• Колико је забиљежено 
кривичних дјела на подручју 
Полицијске управе Приједор 
у првој половини 2023. годи-
не и у којој области је дошло 
до пораста?
- За шест мјесеци ове године, 
евидентирано је 458 кривич-
них дјела, а највећи број кри-
вичних дјела (193) односи се 
на дјела имовинског крими-
налитета. Прошле године у 
истом периоду евидентира-
но је 398  кривичних дјела. 

Иако постоји повећање броја 
кривичних дјела у односу на 
претходну годину, евиден-
тан је висок степен укупне 
расвијетљености кривичних 
дјела, чији проценат износи 
86,8%. Не можемо да не по-
менемо пад броја извршених 
тешких крађа за 43%. Прош-
ле године евидентирано је 
48, а ове године 27 тешких 
крађа. Од значајнијих по-
већања можемо споменути 
кривична дјела против живо-
та и тијела и ту је дошло до 
повећања за 60%. Прошле 
године  евидентирано је 40 
дјела, а ове године 64. Међу-
тим, расвијетљеност ових 
кривичних дјела је 100% и 
она нису значајно утицала на 
свеукупно стање безбједно-
сти на подручју приједорске 
регије. Стање безбједности 
можемо окарактерисати као 
задовољавајуће. 
• Много се говори о насиљу 
у породици и међу вршња-
цима. Полиција је дио Мул-
тисекторског тима. Колико је 
та увезаност дала резултата 
и имате ли неке показатеље, 
да ли су такви случајеви у 
порасту или на приближном 
нивоу као раније?
- Полицијска управа Прије-
дор један је од потписника 
Протокола о поступању у слу-
чајевима насиља у породици 
на подручју града Приједора 
и самим тим субјекат примје-
не свих Протоколом пропи-
саних мјера из надлежности, 
које се у циљу заштите права 
жртава насиља у породици 
спроводе уз координисан, 
ефикасан и свеобухватан 
рад свих других субјеката. 
Кроз редовне састанке Мул-
тисекторског тима, надлеж-
ни субјекти заштите права 
жртава насиља раде на уна-
пређењу у поступању код 
појаве насиља у породици и 
помоћи и подршке жртвама. 
Пошто жртве насиља у поро-
дици могу бити и малољетна 
лица, било да су директно 
изложена насиљу или се на-
сиље одвија у њиховом при-
суству, овој проблематици 

се приступа са посебном па-
жњом и на овим случајевима 
раде полицијски службени-
ци који су посебно обучени 
и едуковани за рад са ма-
лољетницима. У овој години 
евидентирано је 70 кривич-
них дјела насиља у породи-
ци, а прошле године 66.  
• Да ли сте задовољни ра-
дом у области сузбијања на-
ркотика?
- Полицијска управа Прије-
дор у континуитету спроводи 
планске активности које се 
односе на спречавање и суз-
бијање злоупотребе опојних 

дрога, што говори и податак 
да смо у току ове године 
евидентирали 24 кривична 
дјела и 56 прекршаја из ове 
области и одузели одређене 
количине наркотичких сред-
става. 
• Каква је ситуација за без-
бједношћу саобраћаја? Че-
сти су апели из полиције, 
али свједоци смо да је и 
даље алкохол најчешћи уз-
рок саобраћајних незгода?
- Ако посматрамо период од 
јануара до јуна, евидентан 
је пораст броја саобраћај-
них незгода у односу на 
претходну годину за око 7%. 
Ове године евидентирано је 
428 саобраћајних незгода. 
Међутим, број саобраћајних 
незгода са смртном посље-
дицом је мањи у односу на 

претходни период. Ове годи-
не евидентирали смо пет са-
обраћајних незгода у којима 
је смртно страдало пет лица, 
док је прошле године еви-
дентирана једна саобраћајна 
незгода више, са шест смрт-
но страдалих лица. Анали-
зирајући статистичке пока-
затеље, најчешћи узрок свих 
саобраћајних незгода је не-
прилагођена брзина, док је 
узрок саобраћајних незгода 
са тешким тјелесним повре-
дама и смртно страдалим ли-
цима, управљање возилом 
под дејством алкохола. 

• Каква је покривеност сао-
браћаја видео-надзором?
- Иако је укупан број сао-
браћајних незгода у порасту, 
смањење броја саобраћај-
них незгода са повријеђеним 
и смртно страдалим лици-
ма је показатељ да су успо-
стављање видео-надзора на 
путним комуникацијама и 
пуштање у рад стационарних 
радарских система, значај-
но допринијели побољшању 
стања безбједности сао-
браћаја на подручју ПУ При-
једор. Ова управа наставља 
активности у сарадњи са 
локалним субјектима гра-
да Приједора и регије, на 
осавремењавању постојећег 
система видео-надзора и 
успостављања новог, што ће 
у наредном периоду сигур-

но дати повољне резулта-
те када је у питању не само 
безбједност саобраћаја него 
и свеукупна безбједност, јер 
ће омогућити адекватније и 
брже праћење ситуације на 
терену и поступање поли-
цијских службеника у случају 
да се деси неки безбједнос-
ни инцидент. 
• Љето је вријеме већег при-
лива грађана на раду у ино-
странству у Приједор. И рад-
но вријеме угоститељских 
објеката је дуже у том пери-
оду. Да ли ће полиција поја-
чати обиласке ових објеката, 

као и контролу буке из ло-
кала, због које се углавном 
жале грађани из околних 
стамбениих објеката?
- Полицијска управа Прије-
дор током периода туристич-
ке сезоне односно у јулу и 
августу спроводи појачане 
планске активности како би 
се на подручју приједорс-
ке регије одржало повољно 
стање безбједности. Планс-
ке активности на превенцији 
кривичних дјела и прекршаја, 
са акцентом на прекршаје из 
области јавног реда и мира, а 
који се односе на рад угости-
тељских објеката, Полицијска 
управа Приједор реализује у 
сарадњи са другим субјекти-
ма локалне самоуправе.  

ПРЕКО 37.000 КОРИСНИКА СМС СЕРВИСА

- Оно што је значајно за грађане који долазе из иностранства са 
намјером да остваре своја права у погледу подношења захтје-
ва за издавање личних докумената, подсјећамо да кориштењем 
СМС сервиса могу, без чекања у реду, да провјере статус захтјева 
за издавање личног документа, добију информацију о новчаним 
казнама и казненим бодовима. Полицијска управа Приједор има 
преко 37.000 евидентираних корисника СМС сервиса. Сви грађани 
који су приликом подношења захтјева за издавање личног доку-
мента оставили број телефона, могу да користе услуге СМС сериса, 
а више информација о начину кориштења ове услуге могу наћи на 
сајту Министарства. 

ПРИОРИТЕТ БОРБА ПРОТИВ 
ОРГАНИЗОВАНИХ 
КРИМИНАЛНИХ ГРУПА
“За откривање, расвјетљавање и доказивање појединих кри-
вичних дјела, потребан је системски приступ, како у борби 
против организованих криминалних група, тако и у борби 
против трговине дрогом. Морају се појачати активности и то 
је мој приоритетни задатак. То нас је наш колега, покојни Ра-
денко Башић, задужио и истрајаћемо у тој борби”, рекао је 
за “Козарски вјесник” начелник Милојица

Драган Милојица, начелник Полицијске управе Приједор 
За првих 

шест мјесеци, 
евидентирано 458 
кривичних дјела
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Текст:  Бранка Дакић

Град Приједор даривао је 
златницима четири бебе 
рођене на Видовдан ове 
године. Међу њима је и 
Милица Нишевић из Но-
вог Града, коју је на свијет 
донијела Душанка, којој је 
ово друго дијете. Захвал-
на је Градској управи на 
поклону и знаку пажње.

“Значи нам ово много. То нам 
је знак пажње. Захвална сам 
градоначелнику на поклони-
ма”, рекла је поносна мајка.
На Видовдан су у приједор-
ској болници обављена чети-
ри порода, а на Гинеколошко-
акушерском одјелу тренутно 
је 16 беба. У Болници кажу 
да не памте када је одјел био 
овако пун.
“Ово није баш често. Сада 
је баш нешто посебно. Био 

је беби бум прије неколико 
дана”, рекла је Славица Ко-
бас, главна сестра Гинеко-
лошко-акушерске службе.
Ово је први пут да градона-
челник Приједора златником 
дарује бебе рођене на Ви-
довдан, а то ће бити пракса и 
убудуће, истакла је Данијела 
Додош, шеф Кабинета гра-
доначелника. Каже да Град 
посебну пажњу посвећује 
унапређењу пронаталитетне 

политике.
“Град Приједор субвенцио-
нише са један одсто каматну 
стопу свим младим брачним 
паровима, који одлуче да 
у свом граду купе прву не-
кретнину. Такође, помажемо 
свим удружењима. У пројек-
ту смо “Три плус” и поносни 
смо што смо дио те приче. 
Град помаже сва удружења 
и спортске клубове, у којима 
су чланови наши најмлађи 

суграђани. Желимо да они 
имају безбрижно дјетињство 
и да имају перспективу и бу-
дућност”, додала је она.
Поклон бонови и пакети 
уручени су свим породиља-
ма у приједорској болници. 
Ријеч је о поклонима које су 
обезбиједили пријатељи ма-
нифестације “Конференција 
беба”, коју Град Приједор 
организује већ неколико го-
дина.

По први пут - ЗЛАТНИЦИ ЗА БЕБЕ РОЂЕНЕ НА ВИДОВДАН

Златници за бебе

На Видовдан рођене четири дјевојчице

Текст:  З. Совиљ

Уз пoдршку лoкaлнe 
зajeдницe и грaдскoг 
буџeтa и oвe гoдинe при-
jeдoрски пeнзиoнeри 
здрaвствeнo стaњe 
пoпрaвљaћe нa бaњскo- 
климaтскoj рeхaбилитa-
циjи. У бaњи „Mљeчa-
ницa“ бoрaвилa су 152 
пeнзиoнeрa, a нa бaњскoj 
рeхaбилитaциjи у Тeслићу 
ћe бoрaвити 200 пeн-
зиoнeрa. Њих стoтињaк 
oтпутoвaлo je срeдинoм 
сeдмицe. Лoкaлнa зajeд-
ницa финaнсирa пoлoви-
ну трoшкoвa. 

Mнoгим пeнзиoнeримa 
бaњскa рeхaбилитaциja 
пoпрaвљa здрaвствeнo 
стaњe и прoдужaвa живoтни 
виjeк. Слoбoдaн Кнeжeвић je 
2007. гoдинe имao мoждaни 
удaр и oд тaдa свaкe гoдинe 
идe у Бaњу „Врућицa“ у Te-
слићу. Oн истичe дa му je тo 
мнoгo пoмoглo у oпoрaвку и 
зaхвaлaн je Удружeњу пeн-
зиoнeрa и лoкaлнoj зajeд-
ници нa пружeнoj пoдршци. 
„Зaхвaљуjући стручним услу-
гaмa, мeни je Бaњa „Врући-
цa“ мнoгo пoмoглa. Oвo ми 
je сeдaмнaeсти пут дa идeм 

тaмo. Вишe путa биo сaм уз 
пoдршку лoкaлнe зajeдницe 
и Удружeњa пeнзиoнeрa, a 
зaхвaлaн сaм и Фoнду здрaв-
ствeнoг oсигурaњa кojи ми 
oмoгућaвa кoнтинуирaну 
рeхaбилитaциjу. To ми мнoгo 
знaчи и дoбрo сaм сe oпoрa-
виo“, кaжe Кнeжeвић. 
Дaницa Бaшкoт je у пeн-
зиjи дeсeт гoдинa. Oвo joj je 
други пут дa идe у тeслићку 
бaњу и кaжe дa je мнoгo 
лaкшe кaдa лoкaлнa зajeд-
ницa финaнсирa пoлoвину 
трoшкoвa. „Пунo нaм знaчи 
кaдa нe мoрaмo сaми дa снo-
симo свe трoшкoвe. И бaњa 
нaм мнoгo знaчи зa oчувaњe 
здрaвљa. Tу je и дружeњe, 

нoвa приjaтeљствa и дaвaњe 
нeкoг нoвoг смислa живoту и 
гoдинaмa кoje нoсимo“, нa-
глaшaвa Бaшкoтoвa. 

У приjeдoрскoм Удру-
жeњу пeнзиoнeрa истичу 
дa вeћ гoдинaмa трaje дo-
брa сaрaдњa сa Грaдскoм 
упрaвoм, кoja oвoj пoпулa-
циjи пружa финaнсиjску 
пoдршку сa кojoм сe мoжe 
пoхвaлити мaлo кoja лoкaл-
нa зajeдницa у Рeпублици 
Српскoj. „Зaхвaљуjући грa-
ду Приjeдoру и oвe гoдинe 
смo у прилици дa нa бaњскo 
климaтскo лиjeчeњe у Бaњу 
„Врућицу“ упутимo 200 пeн-
зиoнeрa. Mи смo jeдинствeн 

случaj у Рeпублици Српскoj 
кojи тo рaдимo дужи низ гo-
динa. Прeпoзнaтљиви смo пo 
тoмe. Oвo вeћ трaje нeпуних 
16 гoдинa, зaхвaљуjући грaду 
Приjeдoру, грaдoнaчeлнику 
и њeгoвим сaрaдницимa и 
кoрeктнoм oднoсу Удружeњa 
пeнзиoнeрa прeмa грaдскoj 
aдминистрaциjи и oбрaт-
нo. Нaдaм сe дa ћe тo тaкo 
трajaти и убудућe. Oвo je jaкo 

пoвoљaн мoмeнaт. Mнoгo тo 
знaчи људимa кojи су у стaњу 
пoтрeбe дa пoпрaвe мaлo 
свoje здрaвствeнo стaњe и 
jeднoстaвнo прoдужe мaлo 
живoтни виjeк. Билo би дo-
брo дa je умjeстo дeсeт, 
двaдeсeт дaнa, aли финaн-
сиje су тaквe“, кaжe Слoбoдaн 
Брдaр, прeдсjeдник Удру-
жeњa пeнзиoнeрa Приjeдoр.

Приjeдoрски пeнзиoнeри oтпутoвaли у тeслићку  Бaњу "Врућицa"

РEХAБИЛИTAЦИJA ЗA ПРOДУЖAВAЊE ЖИВOTНOГ ВИJEКA

У „ВРУЋИЦУ“ ИДЕ ЈОШ 135  ПЕНЗИОНЕРА

Зa дeсeт дaнa у Бaњу „Врућицa“ oтпутoвaћe 
joш стo приjeдoрских пeнзиoнeрa, кojимa 
лoкaлнa зajeдницa снoси пoлoвину трoш-
кoвa. Пo прoгрaму кojи рeaлизуje Влaдa 
Рeпубликe Српскe, 25. jулa joш 35 пeн-
зиoнeрa из Приjeдoрa бoрaвићe у Teслићу.  Бaшкoт – Лaкшe je уз пoмoћ 

лoкaлнe зajeдницe

Брдaр – Приjeдoр je прeпoзнaтљив пo пoдршци пeнзиoнeримa

Кнeжeвић – Бaњa ми мнoгo 
пoмaжe
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Текст:  Зоран Совиљ

Вeсeлин Џeлeтoвић je Joхaнa 
Вaгнeрa упoзнao 2004. гo-
динe нa jeднoм oд пoлупa-
них српских грoбaљa кoсoв-
ских и ту сaзнao пoтрeсну 
причу, кojу je прeтoчиo у 
пoeму и рoмaн „Српскo срцe 
Joхaнoвo“. O тoмe aутoр при-
пoвиjeдa: „Књигa гoвoри 
o Нeмцу кojи купуje срцe 
Србинa киднaпoвaнoг сa 
Кoсoвa и Meтoхиje, дoлaзи нa 
прoстoр Кoсoвa и Meтoхиje 
дa сe финaнсиjски oдужи и 
пoмoгнe пoрoдици чoвeкa 

чиje срцe нoси. Tу упoзнaje 
њeгoвo дeтe, нaстaje тaj 
мoмeнaт кojи je и мeнe пoгo-
диo и свaкoгa кo je чуo ту 
причу. Њихoв сусрeт je биo 
тaкaв дa Joхaн кaжe дa кaдa 
je дoшao дo двoриштa кoje je 
oпaсaнo бoдљикaвoм жицoм 
и видeo мaлишaнa, нaслo-
ниo сe нa бoдљикaву жицу и 

ухвaтиo je бoдљe. Кaкo му je 
мaли прилaзиo oн ниje биo 
свeстaн тoгa дa стeжe бoдљу 
кoja му сe зaривaлa у длaн, a 
кaжe кaдa je мaли дoшao нa 
мeтaр oд њeгa дa су шaвoви 
oд oпeрaциje хтeли дa пoпу-
цajу, дa je тo срцe хтeлo дa 
искoчи нaпoљe. Дa ли je тo 
срцe прeпoзнaлo дeтe, дa ли 
je тo њeгoвa aутoсугeстиja, 
бoжaнскa прoмисao, тo ни-
кaдa нeћeмo сaзнaти, aли oд 
тoг мoмeнтa oн дoлaзи нa 
прoстoрe Кoсoвa и Meтoхиje 
дa будe уз тoг дeчaкa. Кaдa 
je мajкa мaлишaнa извршилa 

сaмoубиствo, oн кaжe дa je 
дoбиo нeoбjaшњих пoрив дa 
усвojи тo дeтe. И дoк тo ниje 
учиниo ниje мoгao дa сe сми-
ри“, испричао је аутор рома-
на. 
O тoмe дa ли je Joхaн знao дa 
je срцe кoje нoси злoчинaч-
ки oтeтo из груди дjeчaкoвoг 
oцa, Џeлeтoвић кaжe: „To 

je сaзнao тeк пo дoлaску нa 
Кoсoвo и Meтoхиjу. Изглeдa 
дa су ти нaши стрaдaлници 
кaдa су били киднaпoвaни 
били примoрaни дa пoтпишу 
нeкe пaпирe кao дa су дoнoри 
oргaнa и дa су косовски Ал-
банци тo, служeћи сe пoд-
мићивaњeм, успeли дa убaцe 
у лeгaлнe тoкoвe. Сумњaм дa 
je икo oд тих дoктoрa кojи je 
пoлoжиo Хипoкрaтoву зa-
клeтву, дa би мoгao нeштo 
тaкo дa рaди, a дa знa дa чини 
злoчин. Mислим дa су Joхaн и 
други имaли инфoрмaциje дa 
су у питaњу дoнoри  oргaнa. 
Џeлeтoвић сe дугo бaви 
књижeвним и нoвинaр-
ским рaдoм. Питaли смo 
гa дa ли смaтрa дa oвaкви 
рoмaни мoгу дoприниjeти 
дa сe у свиjeту сaзнa истинa 
o стрaдaњу Србa нa Кoсoву 
и Meтoхиjи. „Зa oвaj рoмaн 
сaм пoчeo дa вeруjeм дa je 
тo мoj зaдaтaк, дa сaм дoбиo 
тaj зaдaтaк дa ширим истину 
o стрaдaњу српскoг нaрoдa, 
jeр мнoгo ствaри нe мoгу дa 
oбjaсним у вeзи oвoг рoмaнa. 
Jeднoстaвнo, штa гoд je 
пoтрeбнo зa тaj рoмaн, тa 
врaтa сe oтвaрajу кao дa идe 
нeкo испрeд мeнe. Изa мeнe 
нe стojи вeликa издaвaч-
кa кућa, изa мeнe нe стojи 
ниjeднa вeћa институциja, 
aли рoмaн je дoживeo прeкo 
23 издaњa, прeвeдeн је нa 
12 jeзикa. Снимa сe вeлики 
свeтски филм, пoeму пeвajу 
уз гуслe, пeвajу рeпeри, пeвa 
сe уз хaрмoнику. Знaчи свaкo 
кo сe дoтaкao тe причe oнa 
гa je дoдирнулa и мoрao je 
дa дeлa нa нeки нaчин. To 
блaгoдeлoвaњe je дoвeлo 
дo тoгa дa сe тa истинa вeћ 
прoнoси ширoм свeтa, a 
Maриja Линa Вeкa, мoja вe-
ликa приjaтeљицa, кoja je 

истo прeшлa у прaвoслaвљe, 
писaлa je o 12 случajeвa тр-
гoвинe oргaнимa и рeклa je 
вeлику истину дa je злoчин 
зaoкружeн ћутaњeм. Ћутaти 
o нeкoм злoчину знaчи дa стe 
сaучeсник. O злoчинимa сe 
мoрa прoгoвoрити. Mи Срби 
имaмo ту бaхaту зaбoрaв-
нoст. Зaбoрaвимo штa нaм 
сe дoгaђaлo. Збoг брaтст-
вa и jeдинствa ћутaли смo 
o jaмaмa хeрцeгoвaчким, o 
Jaсeнoвцу и другим вeликим 
стрaдaњимa. Збoг Еврoпe 
смo ћутaли o Кoсoву и Meтo-
хиjи. Mислим дa вишe нeмa 
ћутaњa. Moрa сe прoгoвoри-
ти. Ниjeднa српскa жртвa нe 
мoжe бити ни улудo, ни бeз 
имeнa и прeзимeнa. E зaтo су 
рoмaни кao штo je oвaj вaжни 
дa ту истину прeнeсу свeту. 
И oнo нa чeму ja инсисти-
рaм и пoтeнцирaм трaжeћи 
oдгoвoрнoст мeђунaрoднe 
зajeдницe. Oнo o чeму ja 
пишeм ниje сe дoгaђaлo у 
рaту. У рaту имaтe сa oвe и 
сa oнe стрaнe свaштa. Oвo сe 
дoгaђaлo у дoбa мирa, прeд 

oчимa мeђунaрoднe зajeд-
ницe, кoja je глeдaлa кaкo 
сe Срби у 21. вeку чeрeчe. И 
кoликo гoд су криви Рaмуш 
Хaрaдинaj, Taчи, Змиja и oстa-
ли зликoвци, тoликo je кривa 
мeђунaрoднa зajeдницa кoja 
je дoзвoлилa дa сe тo дoгaђa 
прeд њeним oчимa. Свeдoци 
смo дa сe и дaнaс дeшaвajу 
злoчини нa прoстoру Кoсoвa 
и Meтoхиje. Свeт jeднoстaвнo 
oкрeћe глaву oд тoгa, ниje им 
у интeрeсу дa причajу o тoмe, 
зaтo ми мoрaмo причaти. 
Нaмa су у jeднoм пoгрoму 
уништили 135 свeтињa прeд 
oчимa мeђунaрoднe зajeд-
ницe кoja je тo прeћутaлa. 
Oвaкви рoмaни и oвaкви 
филмoви гoвoрe дa je дoстa 
ћутaњa и дa je рeд дa сe 
упoзнa истинa. Пoгoтoвo 
филмoви. У брojним филмo-
вимa Срби су прикaзaни кao 
вaрвaри, нa нajгoри мoгући 
нaчин. Oвo je причa дa при-
кaжeмo нaш нaрoд кojи имa 
oгрoмну душу o кojoj oни нe 
знajу ни штa знaчи ни кoликa 
je“, пoручуje Џeлeтoвић. 

Нoвинaр и књижeвник Вeсeлин Џeлeтoвић прeдстaвиo je у Приjeдoру рoмaн „Српскo срцe 
Joхaнoвo“. Причa je тo o истинитoм дoгaђajу пo кojeм je бoгaти Ниjeмaц Joхaн Вaгнeр купиo срцe 
Србинa киднaпoвaнoг нa Кoсoву и Meтoхиjи. Ниje Joхaн знao дa je срцe кoje нoси у грудимa злo-
чинaчки oтeтo дoк ниje дoшao нa прoстoрe гдje сe тo дeсилo и упoзнao плaвooкoг дjeчaкa, синa 

чoвjeкa кojи je свojoм нeсрeћoм и трaгeдиjoм oмoгућиo њeму 
дa живи. Пoслиje успjeшнe трaнсплaтaциje, Вaгнeрa су 

пoчeли прoгaњaти снoви у кojимa су стaлнo били 
нeпoзнaти прeдjeли, прaвoслaвнa црквa и 

плaвooки дjeчaк прeд сeoскoм кућoм. 
Ниjeмaц сe чeстo питao дa ли тo срцe 

пaмти гдje je нeкaд билo и кoгa je 
вoљeлo и oдлучиo je дa пoтрa-

жи пoрoдицу „дoнoрa“. 
И тaкo живoт нaпишe 

рoмaн и свjeдoчaнствo 
o стрaдaњу кoсoвских 

Србa. 

ДA БИ УСВOJИO ДJEЧAКA, 
JOХAН ПРEШAO У ПРAВOСЛAВЉE

Нa Кoсoву и Meтoхиjи бeзбрoj je трaгичних српских 
судбинa, a jeднa oд њих je и дjeчaк Joвaн, чиjeг 
oцa су киднaпoвaли и рaспрoдaли њeгoвe oргaнe. 
Дjeчaку су пoслиje убили бaбу и дjeдa и бaцили их 
у кaнaл, a кaдa су му мajку силoвaли, oнa сe убилa. 
Maли Joвaн je тaкo изгубиo свe штo je имao и вoлиo. 
Oстaлo му je jeдинo oчeвo живo срцe у Joхaнoвим 
грудимa и зaвoлиo je тoг Ниjeмцa, кojи je жeлиo дa 
гa усвojи.  Срцa су сe прeпoзнaлa, ту дилeмe нeмa. 
„Стриц ниje жeлeo дa дa дeчaкa, кojи je изузeт-
нo зaвoлeo тoг Нeмцa, сaмo из jeднoг рaзлoгa, дa 
кao пoслeдњи члaн пoрoдицe нe будe пoуниjaћeн. 
Нeмaц je рeкao дa тo ниje никaкaв прoблeм, прeшao 
je у прaвoслaвљe и усвojиo je тo дeтe. Jeднa причa 
кoja мoждa имa и срeћaн крaj зa стрaдaњe нaшeг 
нaрoдa“, кaжe Џeлeтoвић. 

ХOЛИВУДСКИ ФИЛM O 
„СРПСКOM СРЦУ JOХAНOВOM“

Дрaму и нeсрeћу кoсoвских Србa свиjeту ћe 
пoкaзaти и хoливудски филм кojи ћe ускoрo бити 
снимљeн o „Српскoм срцу Joхaнoвoм“. O тoмe 
Џeлeтoвић кaжe: „Из Хoливудa дoлaзe 15. aвгустa, 
oвo je први пут дa мoгу дa кaжeм дa крeћeмo сa 
припрeмaмa зa снимaњe. Вeoмa jaкa eкипa. Нeкo-
ликo oскaрoвaцa, нe мoжeмo имeнa гoвoрити, jeр 
чим смo рeкли дa je рeдитeљ Пoл Кaрф, дa je чoвjeк 
из Хoливудa, у рoку oд нeдjeљу дaнa дoбиo je прeкo 
хиљaду мejлoвa прeтeћeг сaдржaja. Taкo дa имeнa 
oстajу тајна дo пoчeткa снимaњa, aли гaрaнтуjeм 
вaм дa ћe бити вeликa свeтскa имeнa“

СРЦE ПAMTИ И ПИШE РOMAНE И ИСTOРИJУ

У Приjeдoру прoмoвисaн рoмaн 
"Српскo срцe Joхaнoвo" Вeсeлинa Џeлeтoвићa
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Текст:  Деборах Совиљ

Непуна два мјесеца на-
кон отварања “Потко-
зарске куће”, уговоре о 
сарадњи с пословном 
јединицом градске Ту-
ристичке организације 
потписало је преко 30 
домаћих произвођача. 
За њих је то добра при-
лика за промоцију и 
продају производа, а за 
Приједор обогаћивање 
туристичке понуде. 

Сиреви, мед, сокови, ра-
кија, вина и џемови, козме-
тички производи и сувени-
ри, дио су онога што нуди 
“Поткозарска кућа”. 
“Ово је веома добра 
прилика да се пред-
ставе производи ма-
лих произвођача, не 
само медара. Поред 
маркетинга, ту су и 
предности код про-
даје”, мишљења је 
Огњен Сиђак, који га-
рантује за квали-
тет својих 
п ч е -
лар-

ских производа. 
Младена Ступар позната 
је на домаћем тржишту по 
сапунима од природних 
састојака. Ова Приједор-
чанка радо је искористила 
прилику да “Сека сапуни” 
буду дио понуде “Потко-
зарске куће”. 
“Мени као малом произ-
вођачу специфичног про-
извода, пуно значи што је у 
Приједору отворена овак-
ва једна специјализована 
радња”, каже Ступарева.
У “Поткозарској кући” могу 
се купити 
с у -

в е н и р и 
и др-
в е н а 
г а л а н -
т е р и ј а 
Виоле-
те Ву-
к о в и ћ . 

Посјети-
оци могу 

п а з а р и т и 
В и о л е т и н е 

привјеске за 
кључеве, магнете, 

украсне флаше, сатове па и 
даске за мезу.  
“Ту видим велики потен-
цијал у будућности. Суве-
нири су важни за туристич-
ко представљање града”, 
сматра Вуковићева. Из 
Пољопривредне задруге 
“Кооператива” међу први-
ма су подржали рад “Пот-

козарске куће”. 
“Дуги низ година се 

бавимо прерадом воћа 
у хладно цијеђене сокове, 
који се већ одавно налазе 
на нашем тржишту. Дајемо 
одређену количину сокова 
и за потребе промотивних 
активности Градске упра-
ве Приједор”, рекао је Да-
либор Јовић, представник 
“Кооперативе”.
Домаћи и страни туристи 
на једном мјесту могу да 
нађу широку палету квали-
тетних локалних произво-
да, истичу у “Поткозарској 
кући”, која је отворена као 

пословна јединица при-
једорске Туристичке ор-
ганизације. Малим про-
извођачима омогућава 
промоцију, излагање и 
продају. 
“Интересовање је прилич-
но велико. Људе занима 
који се све производи на-
лазе у ‘Поткозарској кући’, 

односно шта имамо у по-
нуди”, рекла је Слађана Јо-
вић, руководилац “Потко-
зарске куће”.
Дијана Араманда, врши-
лац дужности директора 

Турстичке организације 
града Приједора, рекла је 
да им је циљ промоција 
домаћих производа и да, 
како је истакла, буду про-
зор у свијет локалним ма-
лим предузетницима.
“Поткозарска кућа” отво-
рена је средином маја, 
као заједнички пројекат 

Градске управе, Туристич-
ке организације, Развојне 
агенције “ПРЕДА” и ита-
лијанског Удружења “Про-
грам Приједор” из Трента.

"Поткозарска кућа" промовише локалне производе и туризам

САРАДЊА СА ПРЕКО ТРИДЕСЕТ ПРОИЗВОЂАЧА

У градском Одјељењу за пољопривреду и ру-
рални развој суфинансирају трошкове хемијске 
анализе исправности домаћих производа пред-
стављених у “Поткозарској кући”. 
“Услов је да су произвођачи са територије града 
Приједора и да имају закључен уговор с ‘Пот-
козарском кућом’. Суфинансирање вршимо у 
износу до 50 одсто”, рекао је Жарко Тубин, в.д. 
начелника овог одјељења.

Пословна јединица приједорске Туристичке организације
Сувенири са обиљежјима града

У понуди домаћи сапуни
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Текст:  Бојана Мајсторовић

Овај као и осталих 13 закључа-
ка усвојени су у локалном пар-
ламенту у прошли четвртак, а у 
службеном гласнику  објављeни 
су наредни дан, у петак 30 
јуна.
На спорној лока-
цији су радници, 
али и камиони 
чији се звук чује.
Мјештани Би-
стрице кажу да 
су због  радова 
који нису заус-
тављени писа-
ли премијеру 
Републике 
Српске 
Р а -
до -

вану Вишковићу, надлежним 
министарствима те поново и 
Градској управи Приједор. Све-
тозар Вучковац каже да мјеш-
тани очекују да надлежни зау-
ставе, како кажу “ девастацију“  
у Бистрици и да су у супротном  
спремни на радикалније мјере.
„Грађани су спремни да иду на 
неке облике протеста као што 
је окупљање на магистралној 
цести, или испред неких зва-
ничних институција, још нисмо 
дефинисали , али редовно се 
грађани састају и дефинишу 
даље активности. Око 90 одсто 
грађана не жели уопште ово у 
својој Бистрици“, каже Вучко-
вац.
Мјештани и даље 24 сата дежу-
рају на путу којим су пролазили 
камиони и остале радне маши-
не до локалитета са угљом. Бу-
дући да је пут прелазио преко 
приватних парцела, власници су 
их оградили како би спријечили 
пролазак машина. Наводе да је 
два пута коље почупано са ог-
рађеног пута због чега су и двије 
жене у прошли  понедјељак сје-
ле испред камиона, а потом су 
им се у овој борби за очување, 
како кажу живота у селу, придру-
жиле и остале комшије. Дању 
сједе на путу који је на приват-
ном имању, а ноћу дежурају у 
малом шатору који је на овом 
мјесту. Наводе да је увијек неко 

на овој „чеки“ означеној таб-
лом симболичног и борбеног 
назива „Косовска Бистрица“. 
Истичу, да од основног за-
датка, а то је спријечити  екс-
лоатацију угља, неће одуста-
ти. Будући да је земља за пут 
који је предвиђен планом, а 
налази се одмах поред пута 

на којем сједе мјештани, 
још увијек на низбр-

дици и на поједи-
ним мјестима 

ширине око 
3,30 мета-
ра што није 
довољно за 
п р о л а з а к 
радних ма-
шина.  Мје-
штани кажу 
да су чули 
да преду-

зетник који планира експлоата-
цију угља, има намјеру да низ 
поток вози радне машине.
„Посљедњих  дана информа-
ције круже, пошто немају излаз 
из те зоне у којој копају, да пра-
ве пут низ поток који иде од мје-
ста гдје копају. То би био апсурд 
над  свим овим апсурдима, јед-
на општа еколошка девастација 
и катастрофа, не само Бистрице 
већ и свих даљих рјечних сли-
вова, али и биљног и животињ-
ског свијета који се налази у тим 
рјечним сливовима. Не знам ко 

Текст:  Б. Дакић 

“Сеја” и “Предојевић гла-
вица - село на Грмеч гори”, 
називи су књижевних дјела 
Васе Предојевића, која су 
представљена приједор-
ској читалачкој публици. У 
првом говори о својој се-
стри, али и свим мајкама, 
бакама и сестрама Подгр-
меча, док друга књига гово-
ри о историји Главице, ње-
говог родног села.
“Обрађујем историју мога 
села од 1536. до 1995. го-
дине. Обрадио сам свих 
8 братстава, укључујући и 
њихове прапретке, тако да 
се зна ко је када дошао на 

Главицу и када су напустили 
Главицу. Друга књига “Сеја” 
је посвета мојој сестри, али 
и посвета свим мајкама 
Подгрмеча”, каже Предоје-
вић.
О његовим дјелима говорио 
је књижевик Јован Бундало. 
Каже да је Предојевић до-
ста напора уложио како би 
прикупио историјске подат-
ке о родном мјесту.
“Видио сам његову вели-
чину и колико је труда уло-
жио да прикупи хиљаде 
података о свом племену, 
подгрмечким селима и 
обичајима. У њему сам ви-
дио великог радника, који 
је уложио труд, знање и 

умијеће, како би оставио 
нешто српском роду”, иста-
као је Бундало.
Васо Предојевић увијек је 
радо виђен гост у приједор-
ској библиотеци, поручују 
из ове установе. Подсјећају 
да је Предојевић библиоте-
ци поклонио легат од 350 
књига.
“Ради се о разним жанрови-
ма, које је он завјештао на-
шој установи тестаментом. 
Имали смо привилегију да 
нам припадне та његова бо-
гата књижевна колекција”, 
рекла је Гордана Вила, ди-
ректор Народне библиотеке 
“Ћирило и Методије” Прије-
дор.

ПРОМОВИСАНЕ КЊИГЕ ВАСЕ ПРЕДОЈЕВИЋА

ДАЊУ НА ПУТУ, НОЋУ У ШАТОРУ,МЈЕШТАНИ  
СПРЕМНИ БЛОКИРАТИ И МАГИСТРАЛНИ ПУТ

Влада Републике Српске до-
нијела је Одлуку о покретању 
поступка додјеле концесије  
за експлоатацију угља на ле-
жишту Бистрица код Прије-
дора. Овај поступак  покре-
нут је на основу иницијативе 
привредног друштва „Дрво 
експорт“ из Теслића. Мјешта-
ни Бистрице кажу да су огор-
чени због ове одлуке и да ће 
изаћи на протест. Подсјећају 
да мјесецима упозоравају да 
се радови у њиховом мјесту 
изводе без одговарајуће до-
кументације.  Радови на ло-
калитету који је планиран за 
рудник угља у Бистрици трају 
иако је Скупштина града 
Приједора усвојила закљу-
чак којим тражи привреме-
но заустављање припремних 
радњи и експлоатације док 
се не достави сва релевантна 
документација која се тиче 
добијања концесије.

ГЕОЛОШКА ИСТРАЖИВАЊА УРАЂЕНА ПРИЈЕ 10 ГОДИНА

Професор Рударског факултета Владимир Малбашић 
каже да су на локалитету у Бистрици рађена геолошка ис-
траживања 2013., 2014. и 2015. године.
„Тадашњи инвеститор на том локалитету био је“ Марић 
доо“, према нашим сазнањима, дефинисане су геолош-
ке резерве и потврда из септембра 2017. постоји. Треба 
урадити рударске пројекте, треба завршити сву еколош-
ку документацију да би се добила еколошка дозвола,јер 
је еколошка дозвола услов да би се одобрили рударски 
пројекти, а услов да би се изводили радови на терену јесу 
одборени пројекти“, објаснио је Малбашић.

машине и радници и даље на спорној локацији угља

"Козарски вјесник" у Бистрици:

Светозар Вучковац



7. јули 2023. 9.www.kozarski.comМОЗАИК

зетник који планира експлоата-
цију угља, има намјеру да низ 
поток вози радне машине.
„Посљедњих  дана информа-
ције круже, пошто немају излаз 
из те зоне у којој копају, да пра-
ве пут низ поток који иде од мје-
ста гдје копају. То би био апсурд 
над  свим овим апсурдима, јед-
на општа еколошка девастација 
и катастрофа, не само Бистрице 
већ и свих даљих рјечних сли-
вова, али и биљног и животињ-
ског свијета који се налази у тим 
рјечним сливовима. Не знам ко 

би могао дати такву сагласност“, 
каже Вучковац. Подсјећа да су 
мјештани спремни да уплате но-
вац од концесионе накнаде уз 
услов да се рудник не отвара.
„Ми смо сагласни с тим да ту 
неку концесиону накнаду, која 
је око 400.000 КМ прикупимо 
и уплатимо држави која ће дио 
вратити граду Приједору, а дио 
задржати у свом буџету.  Тих 
90.000 тона угља је смјешна ко-
личина за неке велике енергет-
ске потребе и вјерујемо да то 
неће помоћи овој великој енер-

гетској кризи“, за-
кључује он.
Даниел Лазић 
из Бистрице 
каже да је по-
ново на те-
рен изашао и 
рударски ин-
спектор који је 
рекао да није 
н а д л е ж а н , 
јер се не 
екс-

лопатише угаљ, већ се об-
ављају припремни радови.
 „Инспектори од првог дана 
надлежност преносе са јед-
ног на другог. Вага на мјесту 
за претовар је монтирана 
прије мјесец дана и мислим 
да је спремно то. Када рудар-

ски инспектор буде имао над-
лежност они ће већ пола угља 

одвести“, навео је Лазић.
Додаје да су мјеш-

тани спремни и 
даље да бра-

не Бистрицу. 
Наводи да 
ће бити ка-
т а с т р о ф а 

уколико се угаљ буде извлачио 
машинама низ поток који је од 
мјеста са вагом до спорног лока-
литета дуг око 500 метара.
„Мислимо да њиховим идејама 
нема границе. Не знам како ће 
превозити угаљ, можда и жича-
ром или хеликоптером видим 
да имају идеја, а имамо и ми па 
ћемо видјети“, каже Лазић.
Мјештани наводе да је земљу на 
којој је спорна локација купио 
предузетник из Омарске прије 
десетак година и да ју је изнај-
мио предузетнику из Теслића 
који има намјеру да ескполати-
ше угаљ.

Текст:  Б. Дакић 

“Сачувајмо нашу традицију”, назив је 
фестивала фолклора, који је по ше-
сти пут организовало приједорско 
Културно-умјетничко друштво “Ша-
реница”. Наступила су друштва из 
Републике Српске, Србије, Хрватске 
и Аустрије. 
У традиционалној игри и пјесми ужи-
вали су, како публика, тако и извођа-
чи, који кажу да сваки наступ за њих 
има посебан значај.
“Фолклор играм већ дуже вријеме. 
Привлачи ме то, упознајем нове при-
јатеље, испробавам нове ношње и 
уживам у томе”, рекла је Јелена Три-
фуновић, члан Културно-умјетнич-
ког друштва “Лијешће” из Босанског 
Брода.
Гости су одушевљени, како органи- зацијом манифестције, тако и госто-

примством Приједорчана.
“Утисци су фантастични. Били смо и 
код градоначелника, који је показао 

невероватно интересовање за сву 
нашу проблематику, када је у питању 
очување традиције и ширење култу-
ре Срба на овим просторима”, рекао 
је Остоја Малетић, умјетнички руко-
водилац КУД-а “Бројаница” из Граца.
Циљ фестивала јесте окупљање кул-
турно-умјетничких друштава који 
његују српску традицију и обичаје.
“Циљ је да скупимо наше људе који 
се налазе широм БиХ, али и у ино-
странству, који његују српску тради-
ицју и обичаје и да то представимо у 
нашем граду”, истакла је Милана Лу-
кић, умјетнички руководилац КУД-а 
“Шареница”, који ове године обиље-
жава деценију рада. 
Фестивал “Сачувајмо нашу тради-
цију” је једна од манифестација у 
оквиру “Приједорског љета 2023”

ОДРЖАН ФЕСТИВАЛ ФОЛКЛОРА "САЧУВАЈМО НАШУ ТРАДИЦИЈУ"

ДАЊУ НА ПУТУ, НОЋУ У ШАТОРУ,МЈЕШТАНИ  
СПРЕМНИ БЛОКИРАТИ И МАГИСТРАЛНИ ПУТ

ЈАВОР: ПИТАЊЕ БИТНО ЗА БУДУЋНОСТ ДЈЕЦЕ

Градоначелник Приједора Слободан Јавор је након посебне сједнице Скупштине града 
о рударству изјавио да се мора све радити у складу са законом. Он је навео да локална 
управа тражи од ресорног министра неопходну документацију како би знали како даље 
реаговати.“Крупно је ово и прича коју причамо за будућност, не само нашу већ и наше 
дјеце. Можда је добро у неком дијелу нашег града отворити рудник, један, два, три, пет, 
што да не, ако не штети никоме ја сам први за. Али ако штети, станите мало да видимо 
које су штетне посљедице па да заједно одлучимо гдје може гдје не може, односно гдје 
дајемо приједлог као локална заједница и ја као градоначелник , и гдје се мјештани сла-
жу, а гдје се не слажу“, изјавио је Јавор.

машине и радници и даље на спорној локацији угља

Даниел Лазић
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Текст:  В. Нишевић 

Синиша Ђаковић из 
Горње Марићке од 
2004. године бави се 
воћарством. Тренутно 
има око хектар и по 
засада крушке и  један 
дунум јагоде. Воће пла-
сира на подручју При-

једора, а ове године 
очекује јако лош при-
нос, због велике коли-
чине кише која је пала 
у претходном периоду 
и утицала на род. 
‘’Што се тиче воћа на 
подручју Поткозарја 
и шире сви смо свјес-
ни да је јако тешко 

видјети да негдје има 
плод неке воћке, а да 
не причам о некој оз-
биљној производњи и 
великој количини. Из-
узетно  тешка година, 
захтјевна и лош род’’, 
истакао је Ђаковић.
Проблем воћарима  
кад дође вријеме за 
бербу ствара и радна 
снага. Све је теже како 
наводи Ђаковић наћи 
људе за бербу. Из тог 
разлога и не размишља 

о проширењу произ-
водње. 
‘’Села су опустјела и 
остало је мало младих 
људи у њима. Што зна-
чи и мање радне снаге. 
Да је лако наћи рад-
нике ја бих проширио 
производњу’’, каже Си-
ниша.
Ђаковић од плода 
крушке производи и 
ракију и сокове. 

Због лоших временских прилика током 
овогодишњег прољећа воћари очекују 
лош принос воћа. Како наводе не памте 
да је на нашим просторима оволика ко-
личина кише пала у посљедњих неколи-
ко година.  

Киша уништила родКиша уништила род

ВОЋАРИ ВОЋАРИ 
ОЧЕКУЈУ ОВЕ ОЧЕКУЈУ ОВЕ 
ГОДИНЕ ЛОШ ГОДИНЕ ЛОШ 

ПРИНОС ПРИНОС 

Текст:  Деборах Совиљ

На ратарској економији 
приједорске Пољопри-
в р ед н о - п р е х р а м б е н е 
школе у Туковима, об-
ављена је жетва јечма, 
а разлога за задовољст-
во нема. Лоша година са 
пуно влаге, одразила се и 
на принос који је мањи за 
60 одсто. 
Узрок су неповољни времен-
ски услови у вријеме кла-
сања, налијевања зрна, поја-
ва болести и напад корова. У 
добрим временима, принос 
јечма знао је бити и до 500 
килограма, а сада ће, кажу 
у управи Школе, бити задо-

вољни ако извуку бар пола 
од тога.
“Нама нису ни битни неки ве-
лики приноси, већ да се уче-
ници обуче за производњу 
ратарских култура. Они уче-
ствују у обради, сјетви, њези 
и берби. Сада нису присутни, 
јер је у току распуст. Међу-
тим, од слиједеће школске 
године, новим Законом о 
средњошколском образо-
вању, уведена је феријална 
пракса, тако да ће ученици и 
током распуста присуствова-
ти жетви стрних жита”, рекао 
је Горан Аничић, директор 
Пољопривредно-прехрамбе-
не школе Приједор.
Иако је, у односу на јечам, 

стање боље код соје и куку-
руза, и ту се очекује смањење 
приноса.
“Овдје имамо оглед соје 
са десет сорти, један лијеп 
примјер да и ученици про-
извођачи виде соју у усло-

вима приједорског поља. На 
жалост, каснила је сјетва си-
гурно око 40 дана, што ће се 
драстично одразити на при-
нос. Проблем код кукуруза 
свакако је касна сјетва, вишак 
воде и висока температура 

у вријеме када се кукуруз 
требао почети метличити. 
Очекујемо и ту драстично 
смањење приноса”, рекла је 
Јованка Дражић, професорка 
стручних предмета.
Лоши приноси ратарских 

култура који се очекују ове 
године, најтеже ће погодити 
фармере који живе од ратар-
ске производње, а то ће се 
одразити и на производњу 
млијека и сточни фонд.ПРИНОС ЈЕЧМА МАЊИ ЗА 60 ОДСТОПРИНОС ЈЕЧМА МАЊИ ЗА 60 ОДСТО

СЛАБ ОДЗИВ УЧЕНИКА
У јунском и јулском уписном року, матуранти 
основних школа нису показали интересовање за 
упис у ову приједорску школу. Мјеста има у свим 
смјеровима: агротехничар, ветеринарски техничар, 
прехрамбени техничар и комбиновано одјељење 
пекар и месар. Ово посљедње је и дефицитарно 
занимање, за које ресорно министарство даје сти-
пендију од 100 КМ  и плаћен превоз. Упис у прве 
разреде средњих школа траје до 14. јула. 

Пољопривредно-прехрамбена школа Приједор

Школска економија се простире на три хектара



7. јули 2023.ТЕМА 11.www.kozarski.com

Текст:  Бојана Мајсторовић 

Синдикална потрошачка 
корпа за мај ове године из-
носи 2.456 КМ, а просјеч-
на нето плата 1.280 КМ. То 
значи да је плата покрива 
са 52 одсто.  У истом мје-
сецу забиљежен је раст 
цијена меса, кромпира, 
лука, масти,  а пад цијена 
брашна, млијека, јогур-
та, уља и појединих врста 
сезонског поврћа. Према 
подацима Савеза  синди-
ката Српске, највише се 
троши  за прехрану. Она је 
у мају, мада ни сад нема 
неке разлике, осим 
ако није још ску-
пља, коштала више 
од 1.100 марака. 

 „Синдикална потро-
шачка корпа садржи трош-
кове за прехрану становање 

и комуналне услуге, текуће 
одржавање домаћинства, 
одјећу и обућу, хигијену и 
његу здравља, превоз, обра-
зовање и културу“, рекла је 
Сњежана Радић, извршни 
секретар Регионалног синди-
калног центра Приједор. 
Извршни директор Удру-
жења за зашти-
ту потрошача 
„ДОН“ Мури-
са Марић 
подсјећа 
да ве-
л и -

ки број породица мјесец 
дана преживљава са укупно 
1.000 марака у кућном буџе-
ту.
„Пензионерима јако мало 
остане, јер купују  и лијекове 
и остане 
и м 

по четири, пет 
марака дневно 

за три оброка. 
Када говоримо о 

четворочланој по-
родици која купује и 

гардеробу, треба број 

већи одјеће, па расте ногица, 
ту је и одлазак у школу или 
вртић. Зависи како ћемо и 
доћи до посла па нам треба 
и то гориво, тако да ситуа-
ција из дана у дан постаје све 
тежа“, рекла је Марић.

Текст:  З. Совиљ 

Кaдa циjeнa нaфтe и  
нaфтних дeривaтa рaстe 
пoтрoшaчи сe хвaтajу зa 
глaву, jeр вeћ сутрaдaн 
пoрaшћe циjeнe свих 
живoтних нaмирницa. 
Кaдa циjeнa нaфтe пaднe, 
пoтрoшaчи и нeмajу мнoгo 
рaзлoгa дa рукe скидajу 
сa глaвe jeр мaлo штa ћe 
пojeфтинити oд oнoгa штo 
je муњeвитo пoскупjeлo. 
Примjeр зa тo  су и пeкaр-
ски прoизвoди. Брaшнo 
je нa тржишту пojeфти-
нилo, a циjeнa пeкaрских 
прoизвoдa oстaлa je истa.
 
У лaнцу фoрмирaњa циjeнa 
свaкo имa свojу рaчуницу, a 
пoтрoшaчи кao зaдњa кaри-
кa увиjeк пoнeсу нajвeћи 
тeрeт. У зaднej вриjeмe 
циjeнe брaшнa су пaлe зa 
двaдeсeтaк прoцeнaтa, aли 
тo oсjeтe сaмo пoтрoшaчи 
кojи нe иду у пeкaрe вeћ сaми 
прaвe хљeб зa свoje пoтрeбe. 
Пoтрoшaчимa кojи пeцивa 

нaбaвљajу у пeкaрaмa пojeф-
тињeњe брaшнa нe знaчи 
ништa, jeр je циjeнa пeкaр-
ских прoизвoдa oстaлa истa. 
Пeкaри кaжу дa ниje рeaл-
нo oчeкивaти смaњивaњe 
циjeнa њихoвих прoизвoдa 
и прaвдajу тo пoскупљeњeм 
рaднe снaгe кojу нe мoгу зaдр-
жaти бeз пoвeћaњa плaтa. У 
свeoпштим пoскупљeњимa 
зa утjeху je пoнaшaњe 
млинaрa, кojи су смaњили 
циjeнe брaшнa зa двaдeсeтaк 
прoцeнaтa. Спустии би joш, 
кaжу млинaри, aли им нe 
дoзвoљaвajу прeлaзнe зa-
лихe пшeницe нaбaвљeнe пo 
висoким циjeнaмa. “Пojaвoм 
укрajинксe пшeницe дoшлo 
je дo нaглoг пaдa циjeнa 
пшeницe нa нaшeм тржиш-
ту, приje свeгa нa тржишту 
пoдунaвских зeмaљa, a и 
ми смo нaслoњeни нa тa тр-
жиштa. Првeнствeнo мислим 
нa Maђaрску и тo сe oдрa-
зилo нa циjeнe кoje су скoрo 
прeпoлoвљeнe. Циjeнa пшe-
ницe кoja je билa 400 eврa 
пo тoни сaдa je 200 eврa. 

Mлинaри су пoстeпeнo спуш-
тaли свoje циjeнe и сaдa смo 
свjeдoци дa je тo дoстиглo 
нeких двaдeсeтaк прoцeнaтa. 
Meђутим, нeсрeћa je тa штo 
смo сви имaли прeлaзнe зa-
лихe пo висoким циjeнaмa 
и joш увиjeк нe мoжeмo дa 
нaпрaвимo кaлкулaциjу сa 
трeнутним  циjeнaмa  пшe-
ницe дoк сe тe скупe зaлихe 
прaктичнo нe пoтрoшe”, исти-
чe Зoрaн Кoс, прeдсjeдник 
Удружeњa млинaрa Рeпубли-
кe Српскe. 
Mлинaри нису вeлики oп-
тимисти кaдa je у питaњу 
нoвa жeтвa и квaлитeт рoдa. 
Oхрaбруjућa прoгнoзa je дa 
ћe пшeницe бити у дoвoљ-
ним кoличинaмa и дa нe 
би трeбaлo дoћи дo нaглих 
пoскупљeњa. “У нoвoj жeтви 
je oчeкивaти дa ћe бити лo-
шиjи квaлитeт збoг врeмeн-
ских приликa кoje су билe. 
Кaжу дa су и принoси мaлo 
пoдбaцили, aли збoг вe-
ликих прeлaзних зaлихa и 
пojaвe укрajинскe пшeни-
цe, oвe житaрицe ћe бити 

у дoвoљним кoличинaмa. 
Квaлитeт ћe бити умaњeн, a 
кaкo ћe бeзрe oдрeaгoвaти, 
тo je тeшкo питaњe. Укoликo 
би биo дрaстичнo нaрушeн 
квaлитeт нoвe пшeницe 
oндa би вjeтрoвaтнo бeрзe 
oдрeaгoвaлe и пoску-
пjeлo би свe oнo 
штo je квaлитeт-
нo. Mислим дa ћe 
циjeнe oвe гoдинe, 
oд oвe дo слeдeћe 
жeтвe бити стa-
билнe, нaрoчитo 
збoг кoличинa кoje 
су присутнe. Oвo je 
први пут дa у нoву 
жeтву улaзимo сa 
вeликим прeлaзним 
зaлихaмa. Aкo и будe 
п o с к у п љ e њ a , 
бићe тo зa 
o н o 
ш т o 
j e 

eкстрa квaлитeтнo у oднo-
су нa стaндaрдни квaлитeт”, 
пojaшњaвa Кoс. 
Mлинaри сe слaжу дa циjeнe 
пшeницe и брaшнa oзбиљ-
ниje мoжe нaрушити jeдинo 
укрajинскa кризa. Нaкoн 

пaдa циjeнe пшeницe 
и брaшнa пeкaри 

нису смaњили 
циjeнe свojих 
п р o и з в o д a , 
прaвдajу тo 

п o в e ћ a њ e м 
циjeнa рaднe 
снaгe и дoдajу 

дa ниje искљу-
чeнo дa у нaрeд-

нoм пeриoду будe 
и oдрeђeних 

пoскупљeњa. 

Нeлoгичнoсти у фoрмирaњу циjeнa

БРAШНO БРAШНO 
JEФTИНИJE, JEФTИНИJE, 
ПEКAРСКИ ПРOИЗВOДИ НИСУПEКAРСКИ ПРOИЗВOДИ НИСУ

Мало сналажења, 
мало преживљавања СИНДИКАЛНА ПОТРОШАЧКА КОРПА  2.500 КМ

Муриса Марић

ДУЖИ РЕДОВИ У 
АМБУЛАНТАМА, 

НЕГО НА 
ПИЈАЦИ 

Из „ДОН-а“ сма-
трају да живимо све 
неквалитетније јер 

купујемо само оно 
што морамо и  што је 
најјефтиније. Закљу-

чују да су нам зато све 
дужи редови у амбу-

лантама и у апотека-
ма него на пијаци.

Кoс – Упитaн oвoгoдишњи квaлитeт пшeницe
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‘’Трећи пут сам дио фести-
вала. Техника је била нова. 
Нова у смислу за овај фести-
вал, али је јако инспиративна 
и може да се зврши за овај 
временски период. Упозна-
ли смо колеге из Бања Луке 
и доста смо научили једни од 
других што и јесте циљ овак-
вих дешавања’’, рекла је Јо-
вана Станчић, студент Факул-
тета примењених уметности 
у Београду.
Приједорчанин Омар Ка-
раџић, студент Академије 
умјетности Универзитета у 
Бањој Луци истиче да му је 
част што је био дио овог фе-

стивала, јер је умјетност не-
што што га испуњава од ма-
лих ногу. 
‘’Неко моје најдраже зани-
мање, мир. Нешто чиме во-
лим да се бавим. Свашта сам 
радио у животу и ово ме нај-

више усрећује. Велика ми је 
част што сам по први пут дио 
оваквог једног фестивала’’, 
каже Караџић.
Фестивал цртежа и музике 
био је јединствена прилика 
да се на једном мјесту нађу 
млади људи из свијета умјет-
ности, прича Данко Бркић, 
професор Академије умјет-
ности Универзитета у Бањој 
Луци. Додаје  да је то и мо-
гућност да се техника аква-
рел повеже са музиком.
‘’То је једна захтјевна техника 
која се у прошлости користи-
ла као припрема за слику. Из-
узетак су неки наши велики 
мајстори, умјетници као што 
је Вилијам Тарнер који је за 
вријеме свог живота урадио 
око 20. 000 акварела’’, каже 
професор Бркић.

Фестивал цртежа и музике 
дефинитивно остаје урезан 
у сјећање студентима, а нека 
пријатељства и познанства 
склопљена током фестивала 
опстаће, вјерују то многи, и 
након завршеног факултета.  

16. ФЕСТИВАЛ ЦРТЕЖА 
И МУЗИКЕ- ТАЈНА ВЕЗА  
АКВАРЕЛА И МУЗИКЕ 

Фестивал цртежа и музике данима је плијенио па-
жњу пролазника. Били смо дјелић те атмосфере сва-
рања и дружења младих људи из Београда и Бања-
луке. Оно по чему ће памтити Фестивал су и нова 
познанства  која ће их , увјерени су  у то, везивати 
и након што заврше факултет, рекла нам је већи-
на Приједорчана која је с великим интересовањем 
пратила дешавања у Галерији „Сретен Стојановић“ 

ВИШЕ ПРОСТОРА ЗА 
ЕКСПЕРИМЕНТ

‘’Најзначајнији део овог 
фестивала су контак-
ти које смо остварити, 
који су нам потребни 
за будућност. Техника 
је изузетна за ову при-
лику, једноставнија је 
што се тиче материја-
ла. Боља је за простор, 
преносива, формати су 
класични, онда ми има-
мо више могућности да 
експериментишемо’’, 
каже за ‘’Козарски вјес-
ник’’ Јован Марковић, 
студент Факултета при-
мјењених умјетности у 
Београду 

НОВЕ ЕНЕРГИЈЕ, НОВИ ЉУДИ, НОВА ПОЗНАНСТВА...

Из Галерије ‘’Сретен Стојановић’’ поносни су на ово-
годишњи фестивал и све студенте и професоре који 
су ове године у њему  учествовали. Надају се да ће 
тако бити и наредних година. 
‘’Учење је увијек обострани процес. Нема ту једнос-
мјерног учења и то је оно што је најдрагоценије и 
њима и нама. Ту су нове енергије, нови људи, нова 
познанства и то је чак важније и од ових радова 
који ће остати’’, каже Борис Еремић, в.д директора 
Галерије ‘’Сретен Стојановић’’ Приједор. 

Склопљена нова пријатељства

Текст:  Ведрана Нишевић

Фестивал цртежа и музике био је посебан за студен-
те Факултета примењених уметности из Београда и 
Академије умјетности Универзитета у Бањој Луци По-
тврђују то за нашу медијску кућу студенти који су ра-
није стварали на поменутом фестивалу, али и они који 
су у граду на Сани по први пут. Кажу да су се потруди-
ли да у техници акварел покажу своје способности. 

Затварање фестивала 

Борис Еремић и професор Бркић
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Текст:  КВ, Фејсбук страница 
"Нектар Гарден Фест" 

Приједорска публика, али 
и публика, која је дошла 
из свих крајева региона, 
на “Нектар Гарден Фесту” 
у два дана добре забаве 
имала је прилику видјети 
и чути различите садржаје 
за све генерације. 
“Љетна башта Приједор била 
је попуњена до посљедњег 
мјеста. Владала је фантастич-
на и позитивна енергија од 
самог почетка, до посљедњих 
тактова, тако да са правом 
можемо рећи да је “Нек-
тар Гарден Фест” испунио 
сва очекивања”, поручили 
су организатори фестивала. 
Трећи “Нектар Гарден Фест”, 
који је окупио осам бендова 
из регије, завршен је  спек-
такуларним концертом Нене 
Белана и Фиуменса, који су 
први пут свирали у Приједору. 
“Публика нас је фантастично 
прихватила. Овдје смо први 
пут и нисмо знали шта да 
очекујемо, а и наступили смо 
послије Бајаге, једне музич-
ке величине, послије које се 
треба доказати. Чини ми се 
да смо тест положили и једва 
чекамо прилику да поново 
дођемо у Приједор. Прије-

дорска Љетна башта је један 
сјајан простор и заиста нам је 
била част бити дио ове сјај-
не приче”, изјавио је Белан. 
Другу фестивалску ноћ от-
ворио је приједорски бенд 
Ехо Радар, који су уз сјај-
ну свирку публици пред-
ставили нове чланове. 
“Нама је било супер. Су-
пер је фестивал и било 
би добро да их има што 
више”, поручио је Никола 
Граб, гитариста Ехо Радара. 
Након Ехо Радара на бини 
Љетне баште наступио је 
деветочлани бенд Ничим 
Изазван. Овај водећи поп 
састав нове генерације от-
пјевао је своје највеће хи-
тове попут “О теби”, “Рекла 
је”, “Тридесет”, али и оне са 
посљедњег албума, који су 
избацили прошле године. 
“Концерт је испунио наша 
очекивања, јер смо знали 
да ће бити јако добра ат-
мосфера, јако добра бина, 
добар звук, публика. Свира-
ли смо овдје прије неколи-
ко година и тад на је било 
сјајно и испунили смо сва 
наша очекивања”, изјавио 
је Бојан Глувајић, фронт-
мен групе Ничим Изазван. 
Публика је са нестрпљењем 
чекала концерт рок великана 
Бајаге и Инструктора, који су 

на окупу већ 40 година и који 
су концерт започели пјесмом 
“Са друге стране јастука”. 
Ноћ препуна емоција, љуба-
ви и загрљаја, које је публи-
ка у Приједору пренијела на 
Бајагу, а овај истом мјером 
узвратио била је посебна и 
непоновљива, те смо сигур-
ни да ће успомене, које ће 
сваки од посјетилаца овог 

концерта понијети, бити 
дуго чуване и препричаване. 
“Јуче сам свирао у Мостару 
и тамо су ми већ рекли да је 
Фестивал у Приједору фанта-
стичан, као што се каже добар 
глас далеко се чује”, рекао 
је Момчило Бајагић Бајага. 
Трећи “Нектар Гарден Фест” 
посебан је и по импре-
сивној ПроРент про-

дукцији, која је одушевила 
извођаче, али и публику. 
“Надам се да сте ужива-
ли у свим садржајима, 
које је тим “Нектар Гарден 
Феста”одабрао само за вас. 
Ми смо већ добили идеје, 
м о - тивацију и вјетар у 

леђа за припре-
му фести-

вала на-
р е д н е 
г о д и -
н е ” , 
пору-
ч и л и 
су ор-
гани-
зато-
ри.

"СУПЕР ЈЕ ФЕСТИВАЛ, БИЛО БИ "СУПЕР ЈЕ ФЕСТИВАЛ, БИЛО БИ 
ДОБРО ДА ИХ ЈЕ ШТО ВИШЕ"ДОБРО ДА ИХ ЈЕ ШТО ВИШЕ"

Нектар Гарден Фест - музичари једногласни у оцјени

КАРАЈЛИЋ : 
„ ВИДИ СЕ  ДА ГРАД
ДИШЕ ФИНИМ ПЛУЋИМА“

Прво фестивалско вече наступили су Син-
хро, Бркови, Др Неле Карајлић и Психомо-
до Поп “Велика је част наступати на вели-
ким фестивалима као што је „Нектар Гарден 
Фест“. Публика је фантастична. Ускоро се 
враћам у Приједор, али са промоцијом нове 
књиге. Преговори су у току”, поручио је Др 
Неле. Каже да је и прилику да дође у 
Приједор искористио и да мало 
прошета градом : „Видим 
да је град јако жив . У  Га-
лерији је био један фин 
програм са Оливером 
Његом. Види се да 
град дише једним 
финим плући-
ма“, рекао нам 
је др Неле 
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Ј А В Н И   П О З И В 
Обавјештава се јавност да је на 25. редовној сједници Скупштине Града Прије-
дора одржаној  28.12.2022. године донесена Одлука о приступању изради Ре-
гулационог плана „Центар - Сјевер“ Блок 2 („Сл. гласник Града Приједора“ бр. 
24/22). У току су прописане припремне активности на прикупљању приједлога 
и сугестија за појединачна планска рјешења у склопу обухвата Плана.

Израдом Регулационог плана биће обухваћен простор у подручју између 
жељезничке пруге Бања Лука – Приједор – Нови Град, дијела улице Краља 
Александра, дијела улице Петра Петровића Његоша, дијела Видовданске ули-
це, дијела улице Мајора Милана Тепића, и новоизграђене улице која спаја ули-
це Мајора Милана Тепића и улицу Војводе Путника, у укупној површини од око 
9,5 ha.

Обухват Плана приказан је на графичком прилогу који ће уз Одлуку о присту-
пању изради бити изложен у просторијама Градске управе Града Приједор 
(огласна табла Одјељења за просторно уређење на II спрату) и на web-site-у 
Града Приједора: http://www.prijedorgrad.org/ .

ПОЗИВАЈУ СЕ заинтересована лица, власници некретнина, корисници просто-
ра и учесници у његовој изградњи и уређењу, да узму учешћа у изради Плана 
ДОСТАВЉАЊЕМ ПИСМЕНИХ ПРИЈЕДЛОГА, МИШЉЕЊА И СУГЕСТИЈА за планс-
ка рјешења на земљишту или објектима у њиховом власништву. 
            
Писмени приједлози, мишљења и сугестије достављају се путем протокола 
Градске управе Града Приједор - Одјељењу за просторно уређење у форми до-
писа до 21.07.2023.год. 
  
                    Потребне додатне информације у вези са наведеним активностима 
могу се добити у Одјељењу за просторно уређење (канцеларије бр. 55, II спрат 
зграде Градске управе).

 ОДЈЕЉЕЊЕ ЗА ПРОСТОРНО УРЕЂЕЊЕ

Текст: В.Нишевић

Министарство рада и борачко-ин-
валидске заштите Републике Српске 
и Фонд за професионалну рехаби-
литацију и запошављање инвалида 
РС, са сједиштем у Приједору,  зајед-
но су расписали јавни позив чија је 
вриједност 697. 000 КМ. Јавним по-
зивом обухваћена је одрживост и 
запосленост лица са инвалидитетом 
и компонента економске подршке.
‘’Одрживост запосленост лица са 
инвалидитетом је компонета која се 
реализује путем запослених лица са 
инвалидитетом или самозапосле-
них који су у радном односу више 
од три године, а који средства по 
програму одрживости нису до сада 
користили. Желим да напоменем да 
смо ову компоненту први пут увели 
прошли године, а 2023. године обез-
бједили смо довољно средстава и за 
компоненту одрживости издвајамо 
400. 000КМ. Што се тиче 297. 000КМ 
она је на економској подршци и она 
се реализује путем Савеза и репу-
бличких Удружењ који имају статус 

републичке организације од јавног 
интереса’’, рекао је Стевица Дроњак, 
директор Фонда за професионалну 
рехабилитацију и запошљавање ин-
валида РС. 
Јавни позив расписан је до 27.јула.

РАСПИСАН ЈАВНИ ПОЗИВ СА 
ЛИЦА СА ИНВАЛИДИТЕТОМ

Тужно сјећање

РЕНДИЋ ЈЕЛА
(13.7.2013 – 13.7.2023)

Године пролазе а наша љубав и сјећања 
живе...
Вјечна захвалност вољеној мајци, баки, 
сестри...
Дијана и Дејан са породицама

01/23

IN MEMORIAM
Вољеној мајци, баки и прабаки

ДРАГИЊИ ДРАГОСАВЉЕВИЋ
(1929 – 2023)

Вољели смо те и тобом се поносили. 
По доброти те памтимо и од заборава у 
срцима чувамо.
Породица

05/23

Предузеће AgentEnex Приједор расписује конкурс за 
пријем радника грађевинске струке:

 - 10 помоћних радника
 - 5 мајстора свих квалификација

Информације на телефон: 052 216 600 
или у просторијама предузећа 

(Ул. Краља Александра 34 – Карингтонка)

(12/23)

КОНКУРС
за пријем радника

БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ 
УЗ ПОРТАЛ УЗ ПОРТАЛ 
КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКАКОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКА

www.kozarski.comwww.kozarski.com

ФОТОГРАФИЈЕ ЧИТУЉА 
ЧУВАМО 40 ДАНА

Тражим женску особу за доживотно 
издржавање са могућношћу потписивања 

уговора о насљеђивању стана.
Тел. 052 212 560

(11/23)

МАЛИ ОГЛАСИ
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40 дана је прошло од кад нас је напустио наш драги

МИЛУТИН – НЕЂО ЂУРИЧИЋ
(1948 – 2023)

Сваког дана нам све више недостајеш. Тугу ћемо покушати 
временом замијенити са радошћу, јер сигурни смо да ти је 
драги Господ отворио своја врата Царства Небеског, блаженства 
и вјечног живота. Заувијек ћеш остати у нашим мислима и 
срцима.
Твоји најмилији: супруга Љиљана, синови Ђорђе и Ненад, снахе 
Адриана и Весна, унучад: Мила, Гаврило, Ана и Кирило

03/23

40 дана је прошло од кад нас је напустио наш 
драги прика

МИЛУТИН – НЕЂО ЂУРИЧИЋ
(1948 – 2023)

Драги прика, почивај у рајском насељу Божијем. Вјечну успомену на 
твоју племенитост и доброту чуваће твоји пријатељи Роквићи.

04/23

Дана 07.07.2023. навршава се 6 тужних 
мјесеци од смрти супруге, мајке и баке

ДУШАНКА ДРАГИЋ
Рођ. Балтић

(1948 – 2023)
Са љубављу и поштовањем сјећаћемо 
се твоје доброте и ведрог лика и вјечно 
те чувати у срцима од заборава.
Твој супруг Душан, син Вељко, снаха 
Биљана и унуци Душко и Жељко

10/23

Дана 07.07.2023. навршава се тужних 
6 мјесеци од смрти наше драге мајке и 

баке

ДУШАНКА ДРАГИЋ
Рођ. Балтић

(1948 – 2023)
Вољени никад не умиру, док живе они 
који их се сјећају.
Твоја кћерка Жељка, зет Душко, унуке 
Мануела и Моника и зетови Ацо и Митар

10/23

IN MEMORIAM

Дана 8.7.2023. навршава се 20 година од смрти 
нашег оца и 9 година од смрти наше мајке

Захвална дјеца

07/23

СТАНА
(1932 – 2014)

МИЛАН
 (1927 – 2003)

РУЈЕВИЋ

Дана 8.7.2023. навршава се 40 тужних 
дана од смрти наше мајке, таште и баке

МИЛЕВА БИЈЕЛИЋ
Рођ. Марковић

Тог дана ћемо посјетити њен гроб и 
одати почаст.
Твоји: Бранка, Ранка, Дрена, зетови и 
унучад

08/23

Дана 27.6.2023. године напустила нас је 
наша мајка, бака и прабака

САВКА ДОШЕН
(1940 – 2023)

Заувијек ћеш живјети у нашим срцима. 
На свему ти хвала. 
Кћерка Станка, унук Филип и унука 
Невена са породицом

09/23

IN MEMORIAM

БОКАН Б. СЛОБОДАН
(04.07.1993 – 04.07.2023.)

С поносом, љубављу и поштовањем 
чувамо успомену на тебе.
Син и супруга

02/23

Дана 8.7.2023. дајемо четрдесетодневни 
помен нашем драгом

НЕЂИ (НОВАКА) КОЈИЋУ

С љубављу и поштовањем, заувијек у 
срцима својих најмилијих.
Породице Којић и Поповић

18111

Дана 8.7.2023. 
биће одржан 

четрдесетодневни помен 
нашем вољеном

НЕЂИ КОЈИЋУ

С тугом и дивним сјећањима чувамо те од 
заборава.
Кћерка Неда, зет Дарко, унук Димитрије, унуке 
Софија и Кристина

13/23

Дана 6.7.2023. навршава се 8 
година од смрти мог драгог 

супруга

ВАСЕ МАЛЕТИЋА
(1937 – 2015)

Дани пролазе, а успомене на 
тебе и твоју доброту остају. 
Хвала ти за све што си ми пру-
жио у нашем заједничком жи-
воту. Данас, 8. јула, посјетиће-
мо твој гроб.
Твоја супруга Даница 18114
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Текст: В.Нишевић

У нашем граду одржава се 
17. тениски тунир ‘’Приједор 
опен 2023’’. Ријеч је о међу-
народном турниру у  орга-
низацији ‘’Тенис Европе’’на 
којем учествују јуниори до 12 
година. Ове године окупио је 
више од педесет младих пер-
спективних играча из 15 зе-
маља свијета. За све њих овај 
тунир одлична је прилика за 
нова искуства.
‘’Ово ми је трећа година да 
сам овдје и организација је 
супер, мечеви су добри’’, ре-
кла је Еда-Лара Шаћировић 
из Зенице.
Супервизор Борут Дерани 
из Словеније пет година је 
дио овог тунира. Каже да је 
организација на врхунском 
нивоу. 
‘’Овај турнир је већ тради-
ционалан што значи да је 

квалитета пуно боља него 
осталих турнира, а имамо 
поред Европе из Јапана и 
Аустралије играче,тако да је 
разноврсност баш велика’’, 
рекао је Дерани.
Организатор турнира је Те-
ниски клуб ‘’Др Младен 
Стојановић’’.
“Ово је турнир у организа-
цији „Тенис Европе“, значи 
то су турнири намијењени 
јуниорској селекцији и реци-
мо до наших тенисера, Новак 
Ђоковић је освајао тај турнир 
као јуниор, 2001. године, а 
чини ми се тако и Рафаел На-
дал, и многи данас познати 
тенисери су прошли управо 
ова такмичења”, напомиње 
Горан Новић, предсједник 
Тениског клуба “Др Младен 
Стојановић”.
Турнир траје до 9.јула. Гене-
рални покровитељ турнира 
је град Приједор.

У ТОКУ 17. ТЕНИСКИ ТУРНИР "ПРИЈЕДОР ОПЕН"

На Отвореном Купу 
Босне и Херцеговине у 
taekwondou, одржаном 
у Брчком, 17 такмичара 
Taekwondo Клуба “Љу-
бија” Приједор освојило 
је 17 медаља.
Наступио је 391 такмичар 
из 37 клубова и 5 држава.
Кадети А “Љубије”су ос-
војили пехар за прво мје-
сто.
Уз треће мјесто у свеукуп-
ном пласману клуба, дру-
го мјесто освојили су ка-
дети Б и млађи кадети Б.
За најуспјешнијег млађег 
А кадета проглашен је 
Кристијан Тимарац а Ми-
лош Стојановић био је 
најбољи код кадета А.
Шест златних, седам сре-

брних и четири бронзане 
медаље биланс су учени-
ка Весе, Синише и Звезда-
не Арежина.
Златне медаље освојили 
су: Кристијан Тимарац, 
Божидар Пилиповић, Ми-
лош Стојановић, Марко 
Гњатић, Александар Јова-
новић и Негош Јеличић.
Сребрне медаље су ос-
војили: Наташа Илић,  
Андреј Тимарац, Дани-
ло Вукотић, Анастасија 
Стојановић, Урош Гускић, 
Елена Бајић и Михајло Јо-
вановић. 
Трећепласирани су били: 
Софија Вукотић, Андрија 
Бајић, Василије Вучено-
вић и Стефан Цвијић.

Фудбалери ”Рудар-Приједора” 
почели су припреме за пред-
стојећу сезону М-тел Прве лиге 
Републике Српске.
Двогодишње уговоре обнови-
ли су: Милорад Билбија, Вељко 
Рауш, Марко Шебез, Немања 
Раковић, Марко Шебез, Јосепх 
Амоах, Јоел Да Силва Пауло и 
Един Кесић.
Након потписа двогодишњег 
уговора припремама су се при-
кључили доскорашњи играч 

Крупе Александар Петровић 
(везни играч) те Александар 
Милаковић (Леотар), нападач.
Мјесто у тиму траже: Мујо 
Смајић (Слобода Нови Град), 
Бранко Росић (Омарска) и Ву-
кашин Даничић (Звијезда 09) 
те омладинац Дамјан Марко-
вић. Очекују се и нова поја-
чања.
Шеф стручног штаба Игор Круљ 
неће рачунати на више играча 
из прошле сезоне. То су: Бра-

нислав Томић, Стефан Радако-
вић, Драган Билбија, Марио 
Сајак и Данило Мармат. Након 
припрема у Приједору, од  10. 
до 22. јула планиран је одлазак 
на Златибор, гдје ће одиграти 5 
контролних мечева. У сриједу 
12. јула противник је прволи-
гаш Србије “Инђија“. Два дана 
касније “рудари” играју против 
суперлигаша Србије “Желез-
ничара„ из Панчева. За 17. јул 
заказан је меч против ОФК „Бе-
ограда“ а 19. јула играју про-
тив „Металца“ из Милановца.
Последњи тест је 22. јула, а 
противник је „Хата“ из лиге 
Уједињених Арапских Емира-
та. Циљ је четврти пласман у 
Премијер лигу БиХ.
Подсјећања ради претходна 
три пласмана у бх елиту “Рудар 
Приједор“ остварио је сваке 
шесте године. Пожелимо им 
да избјегну ту традицију.

На 15. меморијалном 
џудо турниру “Стеван 
Марковић” у Шипову 
наступило је више од 
200 такмичара. Џудо 
клуб “Козара Жељез-
ничар” Приједор на-
ступио је  са 12 бораца 
и свако је освојио неку 
од медаља.
Злато су освојили: 
Мартина Јованић, Ан-

дрија Радуловић, Вес-
на Ђурђевић и Стефан 
Кецман.Срђан Мак-
симовић, Матија Јо-
ванић, Вељко и Бојан 
Бокан били су други. 
Трећепласирани су 
били: Марија Кецман, 
Калина Алексић, Нађа 
Вујмиловић и Марко 
Лугоња. 

СВАКОМ ТАКМИЧАРУ 
"ЉУБИЈЕ" ПО МЕДАЉА

ТАКМИЧАРИ "КОЗАРЕ ЖЕЉЕЗНИЧАРА" ОСВОЈИЛИ 12 МЕДАЉА

ФК "РУДАР ПРИЈЕДОР", ЧЕТВРТИ ПУТ, ЦИЉА ПРЕМИЈЕР ЛИГУ

Са првог тренинга Рудар Приједора

Весна Ђурђевић и 
Нађа Вујмиловић на 

побједничком постољу

Припремио: М. Богун


